
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

Milí spoluobčané,Milí spoluobčané,Milí spoluobčané,Milí spoluobčané,    

po dlouhé době si můžeme užívat slunných a teplých dnůpo dlouhé době si můžeme užívat slunných a teplých dnůpo dlouhé době si můžeme užívat slunných a teplých dnůpo dlouhé době si můžeme užívat slunných a teplých dnů,,,,    a a a a zatímco se mzatímco se mzatímco se mzatímco se my, obyvatelé Pohledu, y, obyvatelé Pohledu, y, obyvatelé Pohledu, y, obyvatelé Pohledu, momentálně momentálně momentálně momentálně zabýváme takzabýváme takzabýváme takzabýváme tak    

přerpřerpřerpřerostlouostlouostlouostlou    trávoutrávoutrávoutrávou,,,,    sušením sušením sušením sušením sena, nastávajícími prázdninami,sena, nastávajícími prázdninami,sena, nastávajícími prázdninami,sena, nastávajícími prázdninami,    dovolenýmidovolenýmidovolenýmidovolenými    nebonebonebonebo    mnoha každodenními starostmi,mnoha každodenními starostmi,mnoha každodenními starostmi,mnoha každodenními starostmi,    oooo    sto kilometrů sto kilometrů sto kilometrů sto kilometrů 

dál dál dál dál směrem ku Praze směrem ku Praze směrem ku Praze směrem ku Praze musejí lidé řešit existenční problémymusejí lidé řešit existenční problémymusejí lidé řešit existenční problémymusejí lidé řešit existenční problémy    způsobené povodněmi. Na tozpůsobené povodněmi. Na tozpůsobené povodněmi. Na tozpůsobené povodněmi. Na to    bychom neměli zapomínatbychom neměli zapomínatbychom neměli zapomínatbychom neměli zapomínat. Pro nás na . Pro nás na . Pro nás na . Pro nás na 

Vysočině, kterou svatý Medard spolu sVysočině, kterou svatý Medard spolu sVysočině, kterou svatý Medard spolu sVysočině, kterou svatý Medard spolu s    Moravou Moravou Moravou Moravou ráčil ráčil ráčil ráčil ničivými přívaly deště opominout, dost možná působí ničivými přívaly deště opominout, dost možná působí ničivými přívaly deště opominout, dost možná působí ničivými přívaly deště opominout, dost možná působí zprávy o zprávy o zprávy o zprávy o 

popopopovodnívodnívodnívodních na Vltavě a Labi ch na Vltavě a Labi ch na Vltavě a Labi ch na Vltavě a Labi jako zprávy jako zprávy jako zprávy jako zprávy zzzz    jiné planetyjiné planetyjiné planetyjiné planety. . . . LLLLetoetoetoetos nás záplavy nijak nepostihly, nebýt médií, ani bychom je s nás záplavy nijak nepostihly, nebýt médií, ani bychom je s nás záplavy nijak nepostihly, nebýt médií, ani bychom je s nás záplavy nijak nepostihly, nebýt médií, ani bychom je 

nezaznamenali nezaznamenali nezaznamenali nezaznamenali ––––    Sázava nedosáhla ani 1. stupně povodňové aktivity. Sázava nedosáhla ani 1. stupně povodňové aktivity. Sázava nedosáhla ani 1. stupně povodňové aktivity. Sázava nedosáhla ani 1. stupně povodňové aktivity. Lehký mráz po zádech přeběhl možná tak Simtanským, Lehký mráz po zádech přeběhl možná tak Simtanským, Lehký mráz po zádech přeběhl možná tak Simtanským, Lehký mráz po zádech přeběhl možná tak Simtanským, 

kteří mají poměrně čerstvoukteří mají poměrně čerstvoukteří mají poměrně čerstvoukteří mají poměrně čerstvou    vzpomínku na nečekanou sílu přívalových dešťůvzpomínku na nečekanou sílu přívalových dešťůvzpomínku na nečekanou sílu přívalových dešťůvzpomínku na nečekanou sílu přívalových dešťů    zzzz    loňského rokuloňského rokuloňského rokuloňského roku. . . . Přesto nebuďme lhostejní Přesto nebuďme lhostejní Přesto nebuďme lhostejní Přesto nebuďme lhostejní 

kkkk    obyvatelům, kteří obyvatelům, kteří obyvatelům, kteří obyvatelům, kteří nyní nyní nyní nyní místo sumísto sumísto sumísto sušení sena vysouší své domovy. Všení sena vysouší své domovy. Všení sena vysouší své domovy. Všení sena vysouší své domovy. V    tomto čísle se věnujeme obci Hořín na Mělnicku, kterou tomto čísle se věnujeme obci Hořín na Mělnicku, kterou tomto čísle se věnujeme obci Hořín na Mělnicku, kterou tomto čísle se věnujeme obci Hořín na Mělnicku, kterou 

voda zalévá voda zalévá voda zalévá voda zalévá od 3. června. od 3. června. od 3. června. od 3. června.     Buďme sBuďme sBuďme sBuďme s    ní solidárníní solidárníní solidárníní solidární....    

    Zastupitelstvo obceZastupitelstvo obceZastupitelstvo obceZastupitelstvo obce    

◦•● INFOKOUTEK  ●•◦    

ANEB  CO SE CHYSTÁ V NEJBLIŽŠÍM  OBDOBÍ 
■ Zasedání zastupitelstva obce  se uskuteční ve čtvrtek 20. 6. 
od 18:30 v klubovně hasičské zbrojnice. 

■  Kontejner na velkoobjemový odpad  bude přistaven vedle 
obecního úřadu v Pohledu od pátku 21. 6. od 12:00 do pondělí 
24. 6. do 7:00. Do kontejneru patří nábytek, matrace, koberce, 
linolea, textilie, boty, lyže, sáňky, autosedačky, boby, kola, 
dveře, wc, umyvadla, keramika a podobný odpad. Nepatří sem 
stavební suť, nebezpečné odpady jako jsou lepenky, eternit 
apod., kartony, igelity z malování nebo odpad, který patří do 
klasické popelnice či tříděného odpadu  

■ Druhé kolo  výb ěru obecního znaku a vlajky bude probíhat 
v pátek 21. 6. v 17:00-19:00, v sobotu 22. 6. v 16:00-18:00 a 
v neděli 23. 6. v 16:00-18:00 v klubovně hasičské zbrojnice. 

■ SRPD ve spolupráci s SDH, TJ Sokol, MS Pohled, Zámek 
Pohled, s.r.o. a Obcí Pohled pořádá v sobotu 22. 6. od 14:00 
dětský den . Akce se uskuteční na prostranství ve středu obce.  

■  V sobotu 29. 6. odpoledne se ve středu obce uskuteční Pohár 
v útoku pro dosp ělé. Pohled budou reprezentovat 2 družstva 
mužů.  

■ SRPD pořádá ve spolupráci s SDH 4. - 7. 7. 2013 výlet na 
kolech  pro děti do Skleného u Třech Studní. 

■ Tradiční turnaj v malé kopané  se uskuteční v sobotu 20. 7. 
na pohledském hřišti. Prezentace družstev proběhne v 7:30, 
v 8:30 turnaj začíná.  

■ Pouť u Svaté Anny  se letos uskuteční od 26. do 28. 7. 
Parkoviště v blízkosti areálu ve dnech 27. a 28. 7. zajistí SDH 
Pohled. 

■ Malá pouť bude zahájena v kostele sv. Anny v pátek 26. 7. 
odpolední mší svatou , kterou podle informací Římskokatolické 
farnosti bude sloužit diecézní biskup Mons. Jan Vokál. Přesnější 
informace o poutních mších budou zveřejněny do začátku 
slavností ve vývěskách. Od velké pouti 28. 7. se po celé léto 
budou konat nedělní bohoslužby  v 9:00 u sv. Anny. 

■ TJ Sokol Pohled pořádá v pátek 26. 7. v areálu fotbalového 
hřiště pouťovou rockovou zábavu  se skupinou Baron Beat a 
v sobotu 27. 7. se skupinou Morava a Rychtic. Začátek v 20:00. 
Všichni jsou srdečně zváni. 

■ ČZS ZO Pohled pořádá ve dnech 27. a 28. 7. již 41. ročník 
prodejní výstavy kv ětin , která se bude konat v zámku 
v Pohledu vždy od 8:00 do 17:00. 

■ I letos se v 1. patře pohledské fary uskuteční výstava 
fotografií z obecního archivu spolu s malým řemeslným 
jarmarkem , a to v sobotu 27. 7. a v neděli 28. 7. vždy od 9:00 do 
16:30 a dále v pondělí 29. 7. od 15:00-19:00. Součástí výstavy 
bude také prezentace tvorby  mladé výtvarnice a studentky 
pražské AVU Lucie Doležalové . Všichni občané jsou srdečně 
zváni. Vstupné dobrovolné. 

■ Tradiční benefiční koncert pana Františka Petra  se uskuteční 
v sobotu 27. 7. v kostele sv. Ondřeje. Čas bude upřesněn ve 
vývěskách.  

■ Po prázdninách proběhne první sběr starého papíru  
organizovaný SRPD v sobotu 7. 9. 

■  Na 21. 9. SDH připravuje zájezd na jižní Moravu  do Lesné, 
Vranova a Šatova. 

Vyšlo 15. června 2013  
Čtvrtletník 
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ZPRÁVY ZE ZASTUPITELSTVA OBCE  
Z důvodů úspory místa zde uvádíme nejdůležitější projednávané body. Úplné zápisy a usnesení jsou k nahlédnutí na obecním úřadu. 
Ze zasedání 26. b řezna 2013 
■  ZO schválilo uzavření licenční smlouvy 
o veřejném provozování mezi OSA – 
Ochranný svaz autorský a Obcí Pohled. 
■  ZO schválilo inventarizační zprávu o 
provedení řádné inventarizace 
hospodářských prostředků Obce Pohled 
za rok 2012 a vyřazení neupotřebitelného 
majetku obce.  
■  Dále ZO schválilo účetní závěrku Obce 
Pohled za rok 2012, výsledek 
hospodaření Obce Pohled za rok 2012 a 
závěrečný účet Obce Pohled, dále účetní 
závěrku Mateřské školy Pohled za rok 
2012 a Rozpočtové opatření č. 1/2013. 
■ ZO rozhodlo uzavřít Dodatek k nájemní 
smlouvě č. 38/2011 pro rok 2013 mezi 
Obcí Pohled a Lesním družstvem ve 
Štokách a dále rozhodlo uzavřít smlouvu 
mezi Obcí Pohled a tímto družstvem o 
užívání pozemků obce v areálu Svaté 
Anny Lesním družstvem ve Štokách. 
■ ZO rozhodlo o prodeji podílů obce 
18/838 na pozemku p. č. st. 24/1 o 
výměře 1 315 m2, zastavěná plocha a 
nádvoří se stavbou bez č. p. – 
zemědělská stavba a na pozemku p. č. 

30/21 o výměře 2 740 m2, trvalý travní 
porost, vše v k. ú. Štoky, za dohodnutou 
cenu 9 352 Kč Městysu Štoky. 
■ ZO rozhodlo o pronájmu pozemku p. č. 
387/2 o výměře 7 010 m2, orná půda, k. ú. 
Pohled, společnosti OSIVA, a.s., za 
dohodnutou cenu 1 800 Kč/ha/rok (jedná 
se o dolní část pole u Sv. Anny mezi 
hospodou a myslivnou). 
■ ZO rozhodlo o pronájmu pozemku p. č. 
st. 137 a stavby na něm umístěné – 
skleníku, společnosti Zahradnictví Pohled, 
spol. s r.o., za nájemné ve výši 10 
Kč/měsíc. 
■ ZO rozhodlo darovat pozemek obce p. 
č. 691/8 o výměře 104 m2, ostatní plocha, 
silnice, k. ú. Pohled, Kraji Vysočina. 
(Jedná se o násep silničního mostu u 
Vaňkových, který je součástí vozovky, 
kterou spravuje KSÚS). 
■ ZO rozhodlo o nabytí darem pozemků: 
díl „a“ o výměře 32 m2, ostatní plocha, 
silnice, z pozemku p. č. 690/1; p. č. 691/9 
o výměře 144 m2, ostatní plocha, jiná 
plocha; p. č. 691/10 o výměře 70 m2, 
ostatní plocha, jiná plocha; p. č. 691/11 o 

výměře 89 m2, ostatní plocha, jiná plocha; 
p. č. 693/8 o výměře 164 m2, ostatní 
plocha, ostatní komunikace, vše v k. ú. 
Pohled, od Kraje Vysočina. (Jedná se o 
zelené pásy v ul. Nádražní za mostem)   
■ ZO rozhodlo o prodeji 26 kusů 
kmenových akcií, na majitele, v listinné 
podobě, emitenta ČSAD BUS Chrudim, 
a.s., za cenu 1 000 Kč/ks společnosti 
ČSAD BUS Chrudim, a.s. 
■ ZO rozhodlo o finančním příspěvku 
Českému zahrádkářskému svazu Pohled, 
ve výši 52 000 Kč na opravu moštárny za 
roky 1998-2013 a dále rozhodlo o 
finančním příspěvku Motocyklovému 
klubu HIGHLAND BIKERS ve výši 45 000 
Kč na opravu spolkové klubovny za roky 
2004-2013. 
■ ZO rozhodlo o realizaci výměny oken a 
dveří ve zdravotním středisku, firmou PKS 
okna, a.s. Žďár nad Sázavou. 
■ ZO rozhodlo o převodu hospodářského 
výsledku Mateřské školy Pohled za rok 
2012 ve výši 34 457,30 Kč do rezervního 
fondu Mateřské školy Pohled. 

_______________________________________________________________________________ 
 
VÝBĚR OBECNÍHO ZNAKU A PRAPORU – 2. kolo 
Po březnovém hlasování, které probíhalo ve dnech 22. - 24. 3., byly z 12 variant obecního znaku a praporu navržených Mgr. Janem 
Tejkalem vybrány 4 varianty postupující do druhého kola. Tyto varianty č. 4, 6, 7, a 9 si můžete prohlédnout v plnobarevné verzi na 
obecním webu (www.obecpohled.cz, záložka Návrhy znaku a praporu) a na úředních deskách Obecního úřadu. U každé varianty (i u 
vyřazené) je uveden počet hlasů, který získala v 1. kole hlasování. Druhé kolo výb ěru návrh ů bude probíhat op ět formou tajného 
hlasování od pátku do ned ěle 21. - 23. 6., a to v pátek 21. 6. v 17:00-19:00,  v sobotu 22. 6. v 16:00-18:00 a v ned ěli 23. 6. 
v 16:00-18:00 v klubovn ě hasi čské zbrojnice. V tomto druhém kole budete moci zvolit již jen jeden návrh a po sečtení hlasů 
budeme znát vítěznou variantu obecního znaku a praporu. Hlasovat mohou ob čané i rodáci, a to od 15 let.  
Prvního kola hlasování se účastnilo pouhých 86 osob, čili asi deset procent obyvatel obce, přičemž informace o něm byla zveřejněna 
zde v čtvrtletníku, ve vývěsce OÚ, na obecním webu a také rozhlasem. Je tedy více méně smutné a zarážející, že při výběru 
reprezentativního symbolu obce, který s ní bude spjat po další desítky let, si našlo cestu do klubovny zbrojnice tak málo spoluobčanů. 
Věříme, že druhé kolo přiláká více obyvatel obce. Vítězný návrh bude po sečtení hlasů prezentován na úřední desce OÚ a na 
obecním webu. 

 varianta č. 4 varianta č. 6 varianta č. 7 varianta č. 9 

_______________________________________________________________________________ 
◦•● CO NOVÉHO V OBCI ●•◦ 
UZAVÍRKA V DOBRÉ 
Jak jsme informovali v březnových listech, z důvodu sanace 
svahu v obci Dobrá je zcela uzavřena silnice I/19 od křižovatky 
v Dobré v délce cca 400 m do Přibyslavi. Uzavírka bude oproti 
plánu prodloužena do 31. 7. 2013. Platí stávající objízdné trasy. 

ÚPLNÁ UZAVÍRKA MEZI POHLEDEM A DLOUHOU VSÍ, 
UZAVÍRKA MOSTU NAD ŽELEZNI ČNÍ TRATÍ  
V termínu od 25. 6. 2013 od 8:00 do 9. 7. 2013 do 12:00 bude 
z důvodu opravy zatáčky u Lindlů v Dl. Vsi probíhat úplná 
uzavírka silnice III. třídy č. 03815 Pohled – Dlouhá Ves. Vjezd do 
kamenolomu a do ulice Nad Tratí nebude omezen. Teprve po 
tomto termínu bude uzavřen silniční most nad železnicí 
v Pohledu z důvodu zahájení plánované rekonstrukce. Podle 

předběžných vyjádření bude uzavírka trvat do konce tohoto roku. 
Pro pěší bude průchod přes most zachován. 

ZIMNÍ ÚDRŽBA 2012/2013, ÚKLID LISTÍ 
Zimní údržba místních komunikací a chodníků obce byla za zimu 
2012/2013 vyčíslena na 28 890 Kč, z toho 7 230 Kč bylo 
vyúčtováno firmě Josef Neuwirth a 21 660 Kč firmě Osiva.  
Ve dnech 22. 3. a 15. 4. probíhal každoroční odvoz listí 
z obecních pozemků s pomocí nakladače manželů Rázlových, 
vozu společnosti Zempol a traktoru společnosti Osiva, který řídil 
pan Málek. Letos obec odvážela listí pouze ze svých pozemků 
v Sokolské ulici, v aleji od Hartových k Jeliňáku a u silnice v ulici 
Nad Strání. 



UMÍSTĚNÍ LAVIČEK V OBCI A JEJÍM OKOLÍ 
Zastupitelstvo obce se zabývá záměrem umístit v okolí obce 
dřevěné lavičky. Prosíme občany, aby náměty na umístění 
laviček (mohou být anonymní) vhodili do schránky obecního 
úřadu nebo zaslali na obecní email (obec.pohled@iol.cz) do 15. 
července 2013. 

OPRAVY V MATEŘSKÉ ŠKOLE 
Zastupitelstvo obce rozhodlo o další etapě oprav mateřské školy. 
V roce 2009 bylo opraveno sociální zařízení, v roce 2011 jídelna 
a výdejna jídel. V červenci a srpnu letošního roku budou 
realizovány opravy ve třídě, ložnici, na chodbách a v kanceláři. 
Nejdříve bude odstraněno sololitové ostění všech prostor a 
opraveny omítky. V červenci dojde k výměně oken, dveří a 
prosklení z luxferů. Následovat bude výměna podlahových krytin 
(lina, koberec) za sametový vinyl Flotex a nová lina. Součástí 
oprav je vytvoření čisticích zón na obuv v prostorech zádveří. 
Školka bude vymalována a následně bude proveden nátěr 
venkovní fasády. Předpokládané náklady oprav jsou vyčísleny na 
750 000 Kč.  

VÝZVA RODIČŮM – Obec Pohled a vedení mateřské školy 
tímto žádají rodiče dětí o pomoc při odstraňování sololitového 
obložení, podlah a při stěhování velkých kusů nábytku. Bližší 
informace ohledně termínu brigády budou zveřejněny na 
nástěnce v MŠ a dále budou rodičům rozeslány informační 
emaily. 

OPRAVA KAPLE PANNY MARIE NA H ŘBITOVĚ 
V roce 2010 byla kaple zapsána do Ústředního seznamu 
kulturních památek ČR. Kaple je ve vlastnictví Římskokatolické 
farnosti Pohled, která ve spolupráci s Obcí Pohled připravuje na 
červen až říjen kompletní opravu fasády a její nátěr. Naposledy 
byla kaple renovována v roce 1971, kdy došlo k výměně střechy 
a opravě fasády. Na letošní opravě se finančně podílí 
Římskokatolická farnosti Pohled, která podávala žádost o dotaci 
na opravu, dále Kraj Vysočina, Ministerstvo kultury ČR a Obec 
Pohled. Odborné práce provede štukatérství Jindřich Krejčí 
Štoky, která již prováděla opravy fasády a štukových prvků u 
Svaté Anny.  
Celkové náklady opravy budou činit přibližně 750 000 Kč. 
Z důvodů snížení nákladů bude stejně jako v případě oprav 
kostela sv. Anny postaveno svépomocí trubkové lešení a 
brigádnicky bude otloukána také omítka. Protože cílem je opravit 
v letošním roce kapli celou, je zapotřebí dostatečný počet 
dobrovolníků a nadšenců, kteří se stejně jako jejich dědové či 
otcové před 40 lety rozhodli pomoci při opravě kaple, a zachovat 
ji tak pro příští generace.  
Hřbitovní kaple není jen vzpomínkovým místem, ta pohledská je 
také dominantou při příjezdu do naší obce a při výjezdu z ní. 
Dobrovolnou pomocí při stavbě a demontáži lešení a při 
otloukání omítky můžete podpořit opravu objektu, který po svém 
dokončení bude krásným obnoveným prvkem hřbitova a naší 
obce.  

Uvítáme pomoc Vás, pohledských občanů, při stavbě, demontáži 
lešení a při otloukání omítek hřbitovní kaple Panny Marie. Pokud 
budete mít zájem se těchto brigád zúčastnit (o sobotách v druhé 
polovině června a v červenci), sledujte prosím vývěsky OÚ a 
webové stránky obce. Přesná data brigád budou včas vyvěšena.  

ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE V ROCE 2012 
Zastupitelstvo obce (ZO) se v roce 2012 účastnilo 6 zasedání 
ZO, 19 pracovních porad ZO, 13 pracovních akcí (brigád), 2 
místních šetření, 4 kulturních akcí pořádaných obcí (vítání 
občánků, setkání s pamětníky, posezení se seniory, putování za 
prameny potoků). 

KONTEJNER NA BIOODPAD 
Ve středu obce před hasičskou zbrojnicí je přistaven velký 
kontejner na bioodpad. Do kontejneru lze ukládat pouze rostlinné 
zbytky ze zahrad (bioodpad). Nelze sem vyvážet větve ze 
stromů, komunální, nebezpečný a jiný odpad (např. živočišný). 
Pokud se tyto odpady v kontejneru objeví, bude odvezen a již 
nebude přistaven. 

PROTIPOVODŇOVÁ OPATŘENÍ NA SIMTANSKÉM 
POTOCE 
V dubnu a květnu provádělo Povodí Vltavy a.s., závod Havl. Brod 
na žádost obce a na náklady Povodí úpravu koryta a břehů 
Simtanského potoka v zastavěné části Simtan v délce 500 m. 
Největší problémy vznikly při čistění nánosů pod 3 mosty, kde se 
nedalo použít mechanizace a odstranění muselo probíhat ručně. 
Prohloubení koryta a odstranění nánosů bylo provedeno do 
hloubky 0,5 m. Obec Pohled a Povodí Vltavy doufají, že 
provedená opatření zamezí bleskovým povodním, které zaplavily 
nemovitosti v roce 2012. Obec v létě dokončí protipovodňová 
opatření drobnými terénními úpravami.  

 
OŠETŘENÍ LIP 
Obec podala tři žádosti o poskytnutí finančních prostředků 
v rámci Programu péče o krajinu z Ministerstva životního 
prostředí. Celkové náklady na ošetření lípy před bývalým 
hostincem u Sv. Anny činí 24 300 Kč. Obci byla přiznána 100% 
podpora. V červnu bude proveden bezpečnostní a zdravotní řez 
a budou provedeny bezpečnostní vazby. Dále byla přiznána 
podpora ve výši 75 % z nákladů 12 600 Kč, tj. 9 450 Kč na 
zdravotní a redukční řez lípy v Simtanech u kapličky, který 
proběhne také v červnu. Naopak žádná podpora z nákladů 
20 800 Kč nebyla přiznána na ošetření lípy v ul. V Aleji u č. p. 
151.  
 
ÚPRAVY REMÍZU ZA HŘIŠTĚM 
V dubnu byly provedeny úpravy zeleně, kanalizačních stok a 
terénu v remízu za hřištěm. Nejdříve byla zeleň částečně 
pokácena svépomocí občany ul. Sokolská. Následně firma 
Zdeněk Čihák z Havl. Brodu vytrhala bagrem pařezy, vyčistila 
kanalizační stoky a upravila terén skrývkou poskytnutou 
kamenolomem Pohled. Další pozemní práce realizovala firma 
v tomto místě v květnu, kdy upravovala meze a nájezd 
k fotbalovému hřišti. 

 



 

◦•● VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ ●•◦ 
Letošní vítání občánků muselo proběhnout nadvakrát, protože se nám za rok 2012 
v Pohledu narodilo 10 dětiček. Vítali jsme je proto v neděli 7. dubna ve dvou 
skupinách. O program se postaraly děti z mateřské školy pod vedením Leony 
Štrálové, hudební vystoupení si vzala pod taktovku Eva Hejkalová, a maminkám 
tak odrostlejší děti zahrály na klávesy, flétny i kytaru. Místostarosta René Langer 
letos přivítal sedm kluků a tři holčičky - Adélu Netolickou, Daniela Horu, Adama 
Hejkala, Luboše Veverku, Denise Čiháka, Filipa Němečka, Nikolu Příložnou, 
Dominika Šiknera, Alžbětu Ingrid Císařovou a nejčerstvější pohledský přírůstek 
Václava Neuwirtha. Jako vždy přikládáme fotografie vítaných dětí. 

Daniel Hora Adéla Netolická  

Luboš Veverka Adam Hejkal 

Alžběta Ingrid Císařová 

Denis Čihák 

Václav Neuwirth Dominik Šikner 

Filip Němeček 

Nikola Příložná 



 

 

Obec Pohled srdečně zve na 

VÝSTAVU STARÝCH FOTOGRAFIÍ 

z pohledského archivu, 

MALÝ ŘEMESLNÝ JARMARK 

a výstavu tvorby Lucie Doležalové, 
která se uskuteční 

NA FAŘE  
v době konání pohledské pouti 

 v sobotu 27. 7. a neděli 28. 7. 2013 

od 9:00 do 16:30 

a v pondělí 29. 7. od 15:00 do 19:00. 

Malý řemeslný jarmark bychom do doby konání  

rádi rozšířili o další zajímavé výrobky: 

VÝZVA PRO ŠIKOVNÉ RUCE 

Pokud vyrábíte náušnice, náramky, zdobíte perníčky, šijete, 

batikujete, malujete, modelujete, aranžujete nebo jste jinak 

tvořiví, jste z Pohledu, Simtan a okolí a máte chuť se připojit, 

dejte o sobě vědět veřejnosti. Přihlásit se můžete na tel. čísle 

724 092 782 (Leona Štrálová), nebo na email: 

mspohled@centrum.cz, a to do 15. července. Těšíme se na Vás. 
Po celou dobu výstavy budou prostory farní budovy přístupny k nahlédnutí. 

 
OPRAVA KAPLI ČKY PANNY MARIE V SIMTANECH 
Obec podala v březnu žádost na Kraj Vysočina o poskytnutí 
dotace z Fondu Vysočiny na projekt opravy kapličky Panny 
Marie v Simtanech. Žádost ovšem nebyla kladně vyřízena. 
Zastupitelstvo obce proto rozhodlo, že opravu kaple uskuteční 
na vlastní náklady z rozpočtu obce v červnu až září letošního 
roku. Záměrem je do kapličky zavést elektřinu, poté bude po 
renovaci zvonu z r. 1918 a jeho opětovném zavěšení zavedeno 
elektrické zvonění poledne a klekání, podobně jako tomu je na 
sv. Ondřeji a u Svaté Anny. Zároveň bude možné pomocí 

elektrické obsluhy vyzvánět při úmrtí. V rámci oprav bude 
sejmuta plechová krytina a nahrazena novou, nově budou 
osazeny okapy se svodem, opraveny budou také vnější a vnitřní 
omítky, včetně štukatérských prvků, budou provedeny nátěry 
fasády a dřevěných prvků kapličky. Celkové náklady se 
předpokládají ve výši 200 000 Kč. 

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO - DOTACE Z PROGRAMU NA 
OBNOVU VENKOVA 
Obci bude na základě zaslané žádosti poskytnuta dotace 
z rozpočtu Kraje Vysočina z Programu rozvoje venkova 
Vysočiny. Dotace ve výši 109 000 Kč bude použita na 
financování výměny oken zdravotního střediska, nátěr jeho 
fasády, udržovací a zednické práce. Dne 9. a 10. 5. byla ve 
zdravotním středisku realizována výměna 10 kusů oken a 2 kusů 
dveří za cenu 104 877 Kč firmou PKS okna a.s. Žďár nad 
Sázavou. Úklid po výměně oken zajistili zastupitelé obce a 
někteří občané, kterým patří poděkování.  

AKCE ČISTÁ VYSOČINA 
V týdnu od 12. 4. do 22. 4. 2013. probíhala na území kraje akce 
Čistá Vysočina, do které se již tradičně v naší obci zapojují 
členové SDH, TJ Sokol, SRPD, Mysliveckého sdružení a dále 
obyvatelé Simtan. Letos bylo nashromážděno 60 pytlů s plasty a 
30 pytlů ostatního odpadu. Sbírat odpadky podél silničních 
příkopů se rozhodlo 85 občanů, z toho 12 ze Simtan a 73 členů 
sdružení. Všem zúčastněným patří velký dík. 

VÝMĚNA PLETIVA NA LÁVCE  
Na přelomu května a června byla provedena výměna 
ochranného pletiva na lávce přes Sázavu pod bývalou 
sokolovnou, pořízeného za částku 2 270 Kč. Staré pletivo bylo 
poškozeno při minulých povodních, celkově bylo pokrouceno a v 
současné době chodce a cyklisty spíše ohrožovalo. Výměna byla 
provedena brigádně, zastupitelům pomohli Patrik a Michal 
Švecovi a také Oldřich Polzer. Tímto jim děkujeme za pomoc.  

SBÍRKA OŠACENÍ DIAKONIE BROUMOV 
Již známá sbírka Diakonie Broumov byla v naší obci provedena 
ve dnech 22. - 23. 3. Bylo nashromážděno 50 pytlů a 20 krabic 
ošacení a ostatního materiálu. Obec tímto děkuje občanům za 
účast při sbírce. 

_______________________________________________________________________________________________ 
ROZBOR VODY U SVATÉ ANNY 
V polovině května byl zajištěn kompletní rozbor vody u 
studánky u Svaté Anny, který provedla zkušební laboratoř 
Centra hygienických laboratoří Zdravotního ústavu se 
sídlem v Ostravě. Ze zaslaného protokolu uvádíme 
základní zkoumané ukazatele, kompletní nový rozbor bude 
vyvěšen přímo u pramene u Svaté Anny. Pozitivním 
zjištěním je, že svatoanenská voda nepřekračuje směrné 
limity (většinou ani zdaleka) pro dusičnany a dusitany, 
těžké kovy, nečistoty či živé organismy. Jediným 
ukazatelem, který se pohybuje mimo limit, je pH, čili tvrdost 
vody, přičemž dle odborného stanoviska se u vod 
s přirozeně nižším pH hodnoty pH 6,0 až 6,5 považují za 
splňující požadavky Vyhlášky 252/2004 Sb. Radiologický 
rozbor pak vykázal zvýšenou hodnotu radonu 222 (o tom, 
že svatoanenská voda je mírně radioaktivní víme již od 
roku 1858). Směrné hodnoty objemové aktivity radonu 222 
jsou přitom stanoveny pro kojeneckou vodu na 20 Bq/l a 
pro balenou přírodní minerální vodu na 100 Bq/l (podle 
Vyhlášky SÚJB 307/2002 Sb. o radiační ochraně). 
(zkratky použité v tabulce: ZF(n) – formazinová jednotka, 
KTJ – kolonie tvořící jednotky, Bq – jednotka becquerel, 
SH – směrná hodnota) 

 

Výsledky zkoušení – chemické vyšet ření 
Ukazatel  Hodnota  Jednotka  Limit  

amonné ionty ˂0,7 mg/l max.0,50 
barva ˂5 mg/l Pt max. 20 
TOC – organický uhlík  0,7 mg/l max. 5,0 
dusičnany 13,0 mg/l max. 50 
dusitany ˂0,020 mg/l max. 0,50 
elektrická konduktivita 
(25°C) 

15,0 mS/m max. 125 

pach  přijatelný  přijatelný 
pH 6,0 (!)  6,5 – 9,5 
zákal  1,0 ZF(n) max. 5 
Fe (železo) ˂0,05 mg/l max. 0,20 

Výsledky zkoušení – mikrobiologické vyšet ření 
Escherichia coli 0 KTJ/100ml max. 0 
koliformní bakterie  0 KTJ/100ml max. 0 
počty kolonií při 22°C 2 KTJ/ml max. 2x102 
počty kolonií při 36°C 2 KTJ/ml max. 20 

Výsledky zkoušení – radiologické vyšet ření 
celk. objemová aktivita alfa ˂0,028 Bq/l 0,2 (SH) 
celk objemová aktivita beta 0,081 Bq/l 0,5 (SH) 
objemová aktivita radonu 222 104,8 (!) Bq/l 50 (SH) 



POHLED POSKYTNE FINANČNÍ POMOC OBCI HOŘÍN 
Obec Hořín, která leží u Mělníka téměř na soutoku Labe s Vltavou, byla letos stejně jako v roce 2002 postižena ničivými záplavami. 
Obec s cca 780 obyvateli a místními částmi Brozánky, Vrbno a Zelčín čelí opět děsivé bilanci. Nepomohla ani 3,5 m vysoká betonová 
protipovodňová hráz, která byla překonána o 30 cm. Výška hladiny kulminovala 5. 6. na odečtu v Mělníku, kdy dosáhla 934 cm. Již 
dnes je jasné, že vyčíslitelné škody budou v této obci dosahovat stovek milionů Kč. Právě Hořínu občané Pohledu zaslali finanční dar 
již v roce 2002. V uspořádané sbírce se tehdy vybralo 81 000 Kč. Zastupitelstvo obce Pohled na svém zasedání 20. 6. 2013 projedná 
poskytnutí finančního daru této obci ve výši 100 000 Kč bez toho, aby obec organizovala sbírku.  

Pro představu o rozsahu škod, které pro letošní povodně nejsou ještě 
vyčísleny, uvádíme alespoň část zprávy hořínského OÚ z roku 2002: 
„V období povodní v srpnu 2002 byly velkou vodou zasaženy všechny 
místní části. Část Zelčín ze 100 %, Vrbno cca z 90 %, Hořín ze 100 
%, Brozánky cca z 80 %. Voda sahala místy do výše 5,5 metru. 
V mnohých domech zničila veškeré vybavení, během povodně 
samovolně spadlo 13 domů. Kromě poškození převážné většiny 
rodinných domů, byly zničeny komunikace, kanalizace, veřejné 
osvětlení, veřejný rozhlas, vážně byla poškozena škola, školka, 
obecní úřad a další budovy obce, obchody, veřejná prostranství a 
zeleň, kulturní památky. Škoda na veškerém majetku byla vyčíslena 
na 458 mil. Kč.“ Demoliční výměr dostalo 65 domů a budov 
z celkového počtu 287. Po povodni si podle zprávy: „40 rodin našlo 
dlouhodobý pronájem nebo začalo žít u příbuzných, 20 rodinám 
zakoupila obec mobilní buňky, které byly umístěny na pozemcích 
postižených občanů. Několik rodin využilo k dočasnému bydlení 1. 
patra domů.“ V obci zasahovaly přímo při povodni hasičské sbory, 
které zajišťovaly čerpání lagun kolem obce až do listopadu (!) 2002 a 

zapůjčovaly vysoušeče. Vojsko zajišťovalo demoliční práce a pomáhalo 
občanům při odstraňování povodňových škod. Dále pomáhala v místě či finančně desítka dobročinných organizací - Maltézská 
pomoc, ADRA, ČČK, Člověk v tísni, Diakonie Litoměřice, Československá husitská církev... a také dobrovolníci z celé ČR. 
Co se týče finanční pomoci Hořínu, ve zprávě z března 2003 se dále dočteme, že z darů zaslaných obci byla každému občanu 
vyplacena částka 5 000 Kč, město Mělník uvolnilo cca 5,1 mil. Kč občanům Hořína, kteří zažádali o příspěvek na nejnutnější 
zabezpečení rodiny v důsledku živelné pohromy (žádostí bylo 218). Obec dále zažádala o státní dotaci na opravy domů a 
poskytovala ji občanům až do výše 200 000 Kč. 
Obyvatelé Hořína jsou na tom přibližně o metr a půl výšky vody lépe než v roce 2002, přesto jsou následky povodně likvidační. Pokud 
se rozhodnete této obci přispět sami, naleznete potřebné informace, včetně povodňového konta obce na http://www.obechorin.cz/. 
 

O DĚTSKÉM HŘIŠTI – RODIČŮM A NÁCTILETÝM K ZAMYŠLENÍ 
Když se vrátím do doby před několika lety, právě když se v naší obci vybudovalo dětské hřiště, měla 
jsem z toho radost a myslím, že nejen já, ale i ostatní rodiče. Děti si měly, a zatím i mají, kde hrát a 
rodiče se zde mohou jen tak scházet. I pro naši práci je hřiště výhodou, děti se z něj už znají, a proto 
se i lépe adaptují v mateřské škole. Je pravda, že ze začátku byl problém s náctiletými, kteří si mysleli, 
že hřiště je na jedno použití. Po několika upozorněních si i oni uvědomili, že péráky a klouzačka 
opravdu nejsou pro ně, raději si zahrají ping-pong, fotbal nebo nohejbal na hřišti tomu určeném, vždyť 
k dispozici mají sítě a míče. 
V poslední době se mi příliš nelíbí a zároveň je mi smutno z toho, jak se děti, a tím myslím opravdu 
děti od 3 do 7 let, na tomto hřišti chovají. A co je ještě horší, jejich rodiče tomu přihlížejí, jako by se nic 
nedělo. Nejspíš s myšlenkou, že hřiště není naše, tak ať se klidně poničí. Vážení rodiče, hřiště je 
opravdu ve vlastnictví obce, ale má sloužit také ostatním dětem a maminkám, a především má sloužit i 
za několik let.  
    Nemyslím si, že házení kamenů na klouzačku nebo vybíhání po ní je optimální způsob jejího 
užívání. Snad si i vy myslíte, že když je na hřišti pingpongový stůl, tak po něm vaše děti mohou lítat 

v botách, skákat a dupat, stejně tak po stole, u kterého další rodiče sedí nebo na něj odkládají pití či svačiny? Možná postačí malý 
návod – po klouzačce se jezdí po zadečku ze shora dolů, ne naopak, pingpongový stůl je na stolní hru, lavičky slouží na sezení a stůl 
na odkládání potřebných věcí, které na něj obyčejně patří. A dětské hřiště máme v naší obci opravdu proto, aby si děti měly i za pár 
let kde hrát.  
 Leona Štrálová 

◦•● ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY ●•◦ 
■ V měsíci březnu nás navštívilo divadlo Hugo a Fugo na cestách, které 
dětem připomnělo, jak se chovat na přechodu, jak přecházet silnici tam, 
kde není semafor, což je pro nás v Pohledu velmi důležité. Děti byly 
poučeny, jak mají mít vybavené kolo, jak a proč mají nosit helmu, a dostaly 
také několik otázek na dopravní značky, které znají.  
■ V dubnu, jako již tradičně, jsme v naší obci společně se školáky přivítali 
nové občánky. 
■ V tomto měsíci proběhl také zápis do naší mateřské školy. 
K předškolnímu vzdělávání bylo přijato 9 dětí. Některé mají z důvodu 
kapacity MŠ omezenou docházku. Zájem o naši mateřskou školu ze strany 
rodičů nás těší, bohužel jsme právě z kapacitních důvodů některé děti 
nemohli přijmout. 
■ V květnu se v Havlíčkově Brodě koná divadelní přehlídka Dospělí dětem, 
spojená s tradiční výstavou, na kterou se s dětmi každoročně 
připravujeme. I letos jsme s dětmi vyráběli a získali ocenění kolektivu a 
pedagogického vedení, čehož si velmi vážíme (viz foto na konci článku). 

5. 6. 2013 – Hořín, 40 cm po kulminaci. Nad šipkou 
 je vidět ryska, kam sahala voda v roce 2002. 



■ Další akcí v květnu byl školní výlet, na který jsme se vydali s kamarády ze Stříbrných Hor. Naším letošním cílem se stal hrad 
Lipnice nad Sázavou, kde byl pro děti připraven nevšední program. Děti se naučily, jak se láme sláma, jak se starat o koně nebo jaký 
užitek máme z ovce. Spoustu věcí si děti také mohly samy vyzkoušet, například vyprat prádlo na valše nebo si umlít obilí. Zážitků 
rozhodně nebylo málo, už jen proto, že se děti podívaly na živá zvířata. Hlavním tématem byla pohádka o princi Bajajovi, kterou nás 
provázel šašek a seznamoval děti se všemi činnostmi, které správný princ musel umět a znát. Takové oblékání do brnění bylo 
opravdu velmi náročné. Tak jako v každé správné pohádce ani v té lipnické nechyběla svatba. Prostě a jednoduše šťastný konec. 
■ 30. května, ač bylo chladné a deštivé počasí, jsme ráno nasedli do vlaku a vyrazili na další výlet pro děti spojený s překvapením. 

Nejdříve jsme se podívali na pohádku v kulturním domě Ostrov v Havlíčkově Brodě a poté 
jsme se vůbec poprvé podívali do brodské galerie, kde probíhá výstava kreslířky a 
výtvarnice Galiny Miklínové V kanafasu. Zde si děti prohlédly obrázky, podívaly se na 
pohádku o Kanafáskovi a nakonec malovaly ponožky pro Lichožrouta (viz foto). I přes 
nepříznivé počasí jsme z výletu dorazili spokojení a hlavně suší, což v tento den bylo 
opravdové štěstí. 
■ Konec školního roku nám ještě zpestří hudební představení a spaní ve školce. Také se 
rozloučíme s 9 předškoláky, kteří odejdou do základních škol v Přibyslavi a v Havlíčkově 
Brodě. 

■ Mateřská škola bude z důvodu oprav uzavřena od 1. 7. do 31. 8. 2013. 
 

◦•● Z POHLEDSKÉ FARNOSTI ●•◦ 
V následujících odstavcích bychom se se čtenáři pohledského zpravodaje chtěli podělit o pár novinek z místní farnosti. Díky 
obětavému působení našeho duchovní správce P. Erika Tvrdoně jsme mohli prožít přípravu na Velikonoce i májové dny v podobě 
pozoruhodných meditací nad křížovou cestou i mariánskými litaniemi před každou páteční mší svatou. Jejich mnohdy velmi osobní 
obsah je důkazem velkého odhodlání P. Erika vyprošovat milosti tak potřebné pro každého z nás - nevyjímaje lidi hledající i nevěřící. 
Od letošního června se v kapli Všech Svatých budou každý první pátek v měsíci konat komunitní mše s meditacemi před Nejsvětější 
Svátostí. Dá-li Pán Bůh, dostane se našemu farnímu kostelu další veliké výsady: Počínaje letošním červencem zde bude každou 
neděli od 18:00 slavena liturgie tridentské mše - zřejmě jako v jediném kostele v kraji Vysočina. Nezbývá než doufat, že hloubka této 
mimořádné formy římského ritu, ustanovená už v roce 1570, neosloví pouze věřící zdáli, ale i naši farní rodinu. 
Letošní rok přináší i další skromný krůček v obnově kostela sv. Anny. V těchto dnech se uzavírá první etapa sanace podloží a obnova 
podlahy v interiéru. Velký dík náleží Lukáši Sobotkovi za cenné odborné rady, pohledskému lomu za poskytnutí štěrku a v neposlední 
řadě všem dobrovolníkům z farnosti i obce za velkou pomoc při sobotních brigádách. Je o to cennější, že se jedná o zásah na první 
pohled ne příliš viditelný, přesto potřebný pro možnou obnovu výzdoby interiéru. Pokračování oprav na farním kostele bylo letos 
znemožněno zamítnutím žádosti o krajskou dotaci. I zde se ukázalo, jak málo atraktivní je pro kompetentní úředníky záchrana 
středověkých kamenných prvků. Přesto si myslíme, že poslední veřejně přístupné pouto s kořeny naší vesnice si takové, možná 
naivní, iniciativy zasluhuje. 
A na závěr dovolte pozvánku na poutní slavností u sv. Anny. Ty se budou velmi podobat loňskému ročníku. Na odpolední mši v pátek 
26. 7. je plánována účast otce biskupa. V sobotu 27. 7. se uskuteční v kostele sv. Ondřeje tradiční benefiční koncert pana Františka 
Petra. Od velké pouti 28. 7. se po celé léto budou konat nedělní bohoslužby v 9:00 u sv. Anny.   
 Jan Novotný, ml. 
______________________________________________________________________________________________________________________ 

◦•● Z ČINNOSTI SPOLKŮ ●•◦ 

HASIČI 
■ V neděli 17. března jsme díky panu 
Zázvorkovi, který nám poskytnul prostor 
tělocvičny zámku, uspořádali dětský 
maškarní karneval. Spolu s rodiči přišlo 54 
dětí v maskách, aby si užily odpoledne plné 
tancování, her a zábavy. 

■ Jaro začalo zábavou a pokračovalo brigádami. V sobotu 6. dubna 
jsme se nezalekli nepříliš příznivého počasí a dokončili jsme již 
v loňském roce započaté odstranění náletových dřevin v prostoru 
staré trati. I letos jsme se zapojili do akce Čistá Vysočina a od 
odpadků jsme vyčistili centrum obce s přilehlými menšími 
komunikacemi (ve spolupráci se SRPD), dospělí členové pak 
vysbírali škarpy u silnice od kravína k hranici s katastrem Dlouhé 
Vsi. Členové SDH ze Simtan sbírali odpadky podél silnice ze Simtan 
do Stříbrných Hor. Tradičního sběru kamení z polí firmy Osiva a.s. 
se zúčastnilo 26 členů. 
■ Během toho všeho se družstva dětí a družstvo mužů připravovala 
na soutěže. 
■ První soutěží bylo 4. května obvodové kolo hry Plamen v Jitkově. 
Tato sobota by se dala nazvat smolným dnem pohledských útoků. 
Reprezentovala nás 2 družstva mladších a 1 družstvo starších. Po 
relativně úspěšných disciplínách štafeta dvojic a štafeta 4x60 metrů 
v kategorii mladších a ne příliš úspěšné štafetě 4x60 m v kategorii 
starších jsme netrpělivě čekali, jak pořadím zamíchají útoky. Ale 
bohužel – co pohledské družstvo, to nepovedený útok. I přes tento 
nezdar jsme po sečtení výsledků z podzimního kola a tří jarních 
disciplín mohli slavit. Tým A skončil z 8 družstev na 1. místě, čímž si 
zajistil postup do okresního kola, B tým dosáhl na 6. místo (což je u 

nejmenších Soptíků také důvod k oslavě). Starší se umístili na 
nepopulárním 4. místě z 5 družstev. 
■ Dospělí měli okrskovou soutěž o týden později – 11. května 
v Žižkově Poli. Soutěže, kde měla svou premiéru nová mašina, se 
účastnilo pouze družstvo mužů. Celou dobu provázelo soutěžící 
letošní typické jarní počasí – déšť, vítr a velká zima. Bohužel se 
nevydařilo vše tak, jak si kluci vysnili, a ze 14 družstev si Pohleďáci 
opět odváželi bramborovou medaili. 
■ Pořadatelé okresního kola hry Plamen si na soutěž vybrali jedinou 
pěknou květnovou sobotu 18. května. Z mladší kategorie přijelo do 
hasičského areálu Dukla v Havlíčkově Brodě 11 kolektivů. 
Z podzimního kola jsme zahajovali soutěž z 1. místa. To však byla 
jediná „jistota“ celého dne. Po napínavých soubojích, kdy každá 
disciplína zahýbala průběžnými výsledky, si naši Soptíci při 
vyhlašování výsledků nakonec došli pro zlaté medaile. Tím se splnil 
náš velký sen – vyhrát okres. Mladší kategorie už do vyšších kol 
nepostupuje, takže jsme dosáhli vrcholu. Vzhledem k tomu, že toto 
družstvo příští rok přestupuje do starší kategorie, se to podařilo 
opravdu na poslední chvíli. 
■ I letos se děti zúčastní Havlíčkobrodského turné, jehož 1. kolo se 
konalo 1. června ve Vepříkově. Počasí se opět vyznamenalo, téměř 
celou soutěž pršelo a areál se změnil v jedno velké bahniště. Tým A 
předvedl parádní útok a časem 17,57 s obsadil konečné 1. místo. B 
tým nastupoval jako úplně poslední do rozbité a podmáčené dráhy, 
takže chybička způsobená uklouznutím ho zařadila na 18. místo 
z 33 družstev. 
■ A co nás čeká v dohledné době? Další 3 kola soutěží v rámci 
dětského turné a soutěže družstva mužů. V sobotu 29. června 
odpoledne bude opět živo na prostranství v centru obce – uskuteční 
se Pohár v útoku pro dospělé. Pokud budete mít čas, přijďte podpořit 



naše dvě družstva mužů, kteří budou bojovat o co nejlepší umístění 
na domácí půdě. V průběhu konání pouti u sv. Anny SDH opět zajistí 
a organizačně zaštítí parkoviště. Na 21. září připravujeme zájezd na 
jižní Moravu, kde navštívíme muzeum motocyklů v Lesné, zámek a 
město Vranov a nakonec vinný sklípek v Šatově. 
 Aneta Kudlová 
 

TJ SOKOL 
■ Po zimní přestávce jsme museli v březnu, 
před začátkem mistrovských utkání vyměnit 
stávající brány za nové, na které nám 
finančně přispěla Obec Pohled. Brány 
nevyhovovaly rozměrově a do budoucna 
kvůli novým předpisům ani bezpečnostně. 
Tímto bychom chtěli obci ještě jednou 
poděkovat. Proběhly ještě další brigády, kde 
jsme obci pomohli vykátit dřeviny a na hřišti 

pokračujeme s výstavbou oplocení, záchytné sítě a WC pro muže.  
■ Žáci navázali na dobré výsledky z podzimu. Příkladný přístup 
kluků k tréninkům se projevuje na výsledcích a aktuální 4. příčka 
v tabulce je toho důkazem. Tahouny týmu jsou Lukáš Pokorný a 
Lukáš Hospodka, ale pochvalu si za výborné výkony zaslouží celý 
tým včetně trenéra Radka Vašíčka. 
■ Po dobrém podzimu (3. místo) zahájil dorost zimní přípravu 
bohužel tristně pouze ve 3 lidech a od toho se odvíjí i výsledky jarní 
sezóny. Laxní přístup některých hráčů se projevuje pasivním skóre 

zápasů a propadem na 5. příčku tabulky. Je třeba, aby si hráči 
uvědomili, že s tímto přístupem dobrý fotbal hrát nelze. 
■ „B" tým hraje o záchranu a doufejme, že se mu podaří udržet 
stávající soutěž i nadále. Vydatně mu k tomu pomáhají hráči Áčka a 
někteří veteráni. Je snahou udržet stávající soutěž pro hráče, kteří 
vyjdou z dorostu, aby nemuseli hrát tak zvanou „pralesní ligu“ a byli 
kvalitní rezervou pro Áčko. 
■ Po zimní přípravě, kterou hráči „A“ týmu strávili v domácích 
podmínkách, v hale v Havl. Brodě a na umělé trávě v Havl. Brodě, 
máme odehráno 11 utkání a momentálně se dělíme o 2 - 4 příčku 
tabulky. Vítězství skupiny má již v kapse suverénní Světlá nad 
Sázavou, která postupuje do kraje. Cílem pohledského Áčka je 
skončit na 2. místě tabulky. Dobře jsme odehráli zápasy v Kamenici 
nad Lipou (2:2) a Štokách (výhra 3:0), ale naopak jsme rozdávali 
body doma za prohry s Havl. Brodem (3:4) a Pelhřimovem (2:3). 
■ Tým staré gardy se připravuje poctivě každou neděli dopoledne a 
poté utužuje kolektiv u piva a domácího uzeného ve stánku na hřišti. 
Příprava vyvrcholí na podzim pořádáním turnaje 4 týmů, kde 
obhajují vítězství. 
■ Zveme tímto všechny příznivce fotbalu na turnaj v malé kopané, 
který se uskuteční v sobotu 20. 7. 2013. Prezentace mužstev 
proběhne od 7:30, zápasy začínají od 8:30. 
■ Pouťová zábava se bude konat v pátek i v sobotu 26. a 27. 7. 
v areálu fotbalového hřiště vždy od 20:00. V pátek zahraje skupina 
Baron Beat, v sobotu skupina Morava a Rychtic.  
 Jan Růžička ml. 

 
ČESKÝ ZAHRÁDKÁ ŘSKÝ SVAZ – Z HISTORIE ORGANIZACE 
ČZS v České republice vznikl v roce 1957 na základech předchozí organizace Jednota zahrádkářů nejprve pod názvem 
Československý svaz zahrádkářů a ovocnářů. Nyní sdružuje téměř 170 tisíc členů se společným zájmem o pěstování rostlin 
v 2700 základních a 17 specializovaných organizacích. 
Zahrádkářská organizace v Pohledu byla založena až v březnu 1972. Pohledští zahrádkáři nevedou kroniku, a tak se o 
jejich historii můžeme dozvědět pouze ze zápisů z výborových schůzí, které byly v někdy více a někdy méně podrobné. 
Zakládající výbor tvořilo 7 členů. Předsedou byl Vladimír Opršal, místopředsedou Antonín Dvořák a jednatelem František 
Hladík. Dalšími členy pak byli Milan Novotný, František Rychtecký a Oldřich Hladík. První aktivisté se snažili o založení 
organizace již v šedesátých letech, nicméně jak se konstatuje v zápisové knize, doba tomu nebyla ještě příznivá. 

Zahrádkaření je přirozeně spojeno s půdou, a tak byl nezdar vykládán tím, že se lidé po neblahých zkušenostech se znárodňováním obávali 
o své zahrady. Ať již bylo příčinou cokoli, jisté je to, že v roce 1972 k založení konečně došlo. Svaz se měl čile k světu a členská základna se 
rychle rozrůstala. V roce 1973 již bylo evidováno 37 členů. Činnost byla od počátku velmi rozmanitá. Zahrádkáři organizovali objednávky 
ovocných stromků, různé přednáškové akce a také například sběr železného šrotu. 
Antonín Dvořák vedl zahrádkářský kroužek chlapců, do kterého po založení chodilo v průměru 12 školáků. Již v prvním roce se výbor 
soustředil na vybudování moštárny, neboť ta byla považována za velmi užitečné zařízení vzhledem k tomu, že ovocnářství bylo tehdy mezi 
členy velmi oblíbené. Moštárně věnujeme příští článek, dnes se soustředíme na další akce, kterými byly především výstavy. První výstavu 
uspořádal svaz ve dnech 28. - 29. července 1973 (viz toto). Přestože se odbývala ve skromném stylu v prostorách MNV, byla velmi úspěšná. 
Ze zápisové knihy se dozvídáme, že kromě květin, které tehdy pocházely ze zahrádek jednotlivých členů, byly vystaveny i samorosty pana 
Heviera a obrazy pana Voháňky. S přípravou pomáhali žáci – členové kroužku. Plakáty vytvořil František Hladík. Výstava byla nakonec 
prodloužena o týden, přičemž povadlé květiny organizátoři vyměňovali. Z první výstavy získal svaz částku 1336,90 Kč, která byla ještě ten rok 
použita na pořízení postřikovacího agregátu na stromy.  
Výstavy květin pak byly pořádány každý rok. V roce 1974 ji zdobily 
skleněné předměty z učňovského střediska Světelských skláren a o rok 
později panely s fotografiemi k 30. výročí osvobození. V roce 1976 byly 
uspořádány výstavy dvě. V červenci se konala obvyklá výstava květin, 
obohacená o pěstování a sběr léčivých bylin, a v říjnu výstava ovoce a 
zeleniny.  Na podzimní výstavě vystavovala Šlechtitelská stanice Keřkov 
20 odrůd brambor, ostatní exponáty - ovoce, zeleninu a podzimní květy 
dodali členové. Výstavu navštívili také žáci téměř všech tříd pohledské 
školy. V roce 1977 byl v důsledku nepříznivého počasí nedostatek květin, 
a proto Antonín Dvořák navrhl výstavu nepořádat. Ačkoli s ním někteří 
členové výboru nesouhlasili, bylo nejprve rozhodnuto, že výstava nebude. 
Zřejmě však později došlo k přehodnocení tohoto rozhodnutí, protože o 
několik stran dále se ze zápisu dozvídáme, že se výstava konala ve 
spolupráci se svazem žen. Byla doplněna o ruční práce a nakonec ji 
navštívilo asi 800 lidí. 
O roku 1978 se pro výstavu začaly používat chodby zámku a v některých 
letech se opakovaly i podzimní výstavy ovoce. Dodavateli vystavovaných 
exponátů byli samotní členové svazu. Přelomovým byl v tomto směru rok 1979, kdy se poprvé k výstavě připojili prodejci. O rok později bylo 
pořízeno známé propagační plátno „Výstava“. Tehdy se na ni přišlo podívat 2500 osob. 
V roce 1982 se svaz rozrostl o členy zahrádkářské osady pod Seckým Dvorem a členská základna tak čítala 87 osob. V listopadu téhož roku 
požádal tehdejší předseda Vladimír Opršal ze zdravotních důvodů o uvolnění z funkce. Do ukončení volebního období jej zastoupil 
místopředseda František Mlateček, který pak ve funkci předsedy pokračoval i po řádných volbách. V roce 1985 dosáhla členská základna 
počtu 100 členů. Při členských schůzích bylo v zasedačce MNV někdy opravdu přeplněno, např. v roce 1988 přišlo 66 členů. O zahrádkářský 
kroužek byl značný zájem také mezi dětmi, a tak byla umožněna účast i děvčatům, které vedla Jana Ledvinková. V roce 1984 se ze zápisu 



dozvídáme, že do zahrádkářského kroužku je již přihlášeno 40 dětí, což, jak konstatuje pan Opršal, nelze zvládnout a bude nutné jejich počet 
omezit. 
Největší zájem o výstavu byl koncem osmdesátých let, přičemž absolutního rekordu 5300 návštěvníků bylo dosaženo v roce 1989. V dalších 
dvaceti letech výstavy navštěvovalo v průměru 2780 osob. Získané tržby umožnily rozšíření služeb členům organizace. Od počátku roku 
1987 se začalo uvažovat o pořízení malotraktoru, kterým by bylo možné vypomáhat členům při obdělávání větších zahrad. Malotraktor, 
vyrobený v Agrozetu Jičín, byl zakoupen koncem téhož roku, ale byl převzat až počátkem roku 1988. Tento malotraktor i s příslušenstvím 
slouží v organizaci dodnes. 
Od února 1999 je předsedou svazu Ing. Petr Jirásek. I pro něj je výstava každoročním završením činnosti pohledského ČZS. Za uplynulých 
čtyřicet let se výstava květin v Pohledu stala nedílnou součástí červencových oslav svátku sv. Anny. Ovšem časy se mění. Změnila se celá 
společnost, internet a média přináší nekonečné množství informací a podobných akcí je mnoho. Je jisté, že rekordní návštěvnost pohledské 
výstavy již nikdy nebude překonána. Přesto zahrádkáři věří, že si jejich výstava letos své obdivovatele opět najde.  
■ Se svolením nového majitele zámku se letos bude výstava konat ve dnech 27. – 28. července opět v těchto prostorách. Sortiment růží, 
skalniček, mečíků, jiřin a dalších rostlin bude doplněn také o keramiku, zahradní techniku, bylinné čaje, medovinu a obrazy. Příprava na 
výstavu proběhne pravděpodobně v úterý odpoledne. Přesné informace budou uvedeny ve vývěsce. Výbor svazu žádá všechny členy o 
pomoc při přípravě a úklidu výstavy. 
■ Pro členy svazu byl 25. května uspořádán zájezd do botanické zahrady Mendelovy univerzity v Brně. Zahrada, která je pro veřejnost 
přístupná pouze při výstavách, se v tento den stala místem výstavy kosatců. Po 
zajímavé exkurzi se výletníci zastavili ještě v zahradnickém centru Čtyřlístek. V letošním 
roce mají zahrádkáři v plánu ještě jeden zájezd, a to 24. 8. Cílem bude zámek 
v Čimelicích a velká prodejní výstava, která se tam koná jednou za dva roky. 
 Jitka Neuwirthová 

SRPD 
■ V sobotu 13. 4. proběhla akce Čistá Vysočina, zaměřená na úklid odpadků v okolí 
řeky Sázavy. Této akce se zúčastnili členové SRPD, jejich rodinní příslušníci, členové 
SDH a společnými silami vyčistili stráň v Kalvárii, okolí řeky pod ní, v obci trasu 
k nádraží a přes most k OÚ. 
■ V sobotu 27. 4. jsme s pomocí přibyslavské Policie ČR a výjezdového stanoviště 
Zdravotnické záchranné služby Přibyslav uspořádali dopravně bezpečnostní akci, která 
byla zaměřena na simulaci nehody cyklisty s autem. Po příjezdu jednotek, ošetření 
cyklisty zdravotníky ZZS a ukončení vyšetřování Policie ČR si děti a rodiče mohli 

prohlédnout sanitní vůz ZZS a 
položit otázky ohledně 
ošetření. Děti byly poučeny, jak se chovat při nehodě, koho mají zavolat a nejdříve 
ošetřit. Dále nám Aneta Eisová předvedla první pomoc při zástavě srdce a dýchání. 
Pod jejím dohledem si všichni zúčastnění mohli oživování člověka sami vyzkoušet. 
Děkujeme tímto zdravotníkům ZZS a Policii ČR z Přibyslavi, velký dík patří Martině 
Lukačinové jako řidičce simulované dopravní nehody, Anetě Eisové za namaskování 
zraněného figuranta a ukázku první pomoci a také Honzíku Šidlákovi, který se zhostil 
úlohy zraněného cyklisty. 
■ V úterý 30. 4. 2013 proběhlo tradiční pálení čarodějnic. Děti ve skupinách plnily 
úkoly, za které sbíraly ztracené kuličky pro čaroděje a jeho družinu. Za odměnu pak 
obdržely sladkosti. V rámci programu následovala ukázka sokolníka pana P. Honse, 
který nám předvedl práci s dravci. Všichni si poté mohli pohladit výra velkého a 
vyfotit se s ním. Za toto zpestření děkujeme firmě Zámek Pohled, s. r. o. a 
sokolníkovi P. Honsovi. Za soumraku byla zapálena hranice s čarodějnicí, kterou i 
letos zhotovila paní Jana Šidláková. Večer vyvrcholil světelnou show. Děkujeme 
všem, kdo se podílel na přípravě i průběhu čarodějnic. 
■ 3. 5. 2013 jsme se sešli v klubovně hasičské zbrojnice, abychom si i tentokrát 
vyrobili něco z fimo hmoty. Výsledkem byly krásné náušnice, přívěšky i náramky, 
které všechny velice potěšily. Děkujeme paní Jagošové za trpělivou práci s námi. 

Další p řipravované akce SRPD:  22. 6. 2013, 14:00 - Dětský den, 4. - 7. 7. 2013 – výlet s dětmi na kolech - Sklené u Třech Studní ve 
spolupráci s SDH. 
Po prázdninách proběhne první sběr starého papíru v sobotu 7. 9. 2013.  Jiří Ondráček 
__________________________________________________________________________________________________________
MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ POHLED 
Myslivecké sdružení se na počátku května muselo vyrovnat s velkou 
ztrátou, kdy naše řady ve věku 78 let navždy opustil náš bývalý 
předseda a dlouholetý člen pan Josef Žák ze Stříbrných Hor. Jeho 
posledního rozloučení se zúčastnili členové sdružení, kteří mu stáli 
čestnou stráž.  
V současné době má pohledské myslivecké sdružení 22 členů, 10 
honců, 1 adepta a dvě adeptky (Petr Mach, Eva Poláková a Jitka 
Beranová). Adepti zatím procházejí roční praxí, v příštím roce již 
budou mít možnost složit myslivecké zkoušky před komisí OMS. 
Myslivecký rok začíná 1. dubna, členové našeho sdružení však již 9. 
března brigádně pomohli obci při revitalizaci bývalého koupaliště 
vymýcením náletů na hrázi a pod ní.  
Od jara probíhá přikrmování ryb v Simtanském rybníce, aby kapři a 
amuři do podzimního výlovu dosáhli žádaných měr atraktivních pro 
zákazníky. 
MS čerpá dotace na podporu myslivosti a ochrany přírody – letos 
získalo finanční prostředky na zřízení odchytových zařízení a 
umělých nor na škodnou zvěř. 

V květnu členové pomáhali soukromým zemědělcům panu Hiršovi 
ze Šachotína a panu Jarošovi z Cibotína při sběru kamení. 
Odměnou za provedenou práci budou naturálie – oves, který bude 
použit k zimnímu přikrmování zvěře. Sběr kamení provádělo MS 
také pro firmu Osiva a.s., závod Pohled. 
Od 16. 5. probíhá odstřel srnců. U černé zvěře zatím nebyl 
zaznamenán zvýšený výskyt, ovšem k její migraci dojde až na 
podzim, kdy obývá a navštěvuje pole s kukuřicí.  
Byly zahájeny senoseče, kdy většina členů suší seno pro zimní 
přikrmování zvěře. Před sklizní lučních porostů v rámci pohledské 
honitby vyrážejí myslivci s ohaři do luk (např. u Winterleitu nebo u 
Svaté Anny) a provádějí preventivní kontroly před zahájením sekání, 
zda v loukách srny nekladou srnčata.  
Naše MS neustále vylepšuje svou klubovnu, zatím poslední 
zvelebovací akcí bylo položení dlažby v místnosti skladu.  
Myslivci se budou 22. 6. aktivně podílet na dětském dni. Členové 
chystají zajímavé soutěže tematicky spjaté s myslivostí a ochranou 
přírody. 



Členové mysliveckého sdružení děkují občanům a přátelům přírody, 
že se při návštěvách lesa v období kladení mláďat a hnízdění 
ptactva chovají ohleduplně. 
 Jiří Polák, předseda MS 
 
KLUB DŮCHODCŮ 
Svaz zahrádkářů spolu s naším klubem pořádá každý rok zájezd na 
divadelní představení do Přibyslavi. Divadelní spolek Furiant si 
tentokrát připravil hru pod názvem Prodaná láska, zpracovanou 
podle libreta Karla Sabiny k opeře Bedřicha Smetany Prodaná 
nevěsta. Před divadelním představením a o přestávkách probíhal 
v předsálí kulturního domu divadelní jarmark. Kostýmovaní herci tu 
vytvořili opravdový trh se stánky perníkářky, košíkářky, koňský 
handlíř nabízel ke koupi koně a flašinetář přednášel smutnou baladu 
o hradu Ronovci. 
Další akcí byl náš zájezd 30. 5. Letošní rok byla připravena trasa 
Nelahozeves (zámek, rodný dům Antonína Dvořáka) a Veltrusy, kde 
je zámek bohužel v rekonstrukci po povodních v roce 2002, ale 
přilehlý park je také pěkný. Měli jsme obavy, protože před výletem 
několik dnů pršelo, ale v den výletu nám počasí docela přálo, až při 

návratu domů začalo znovu pršet. Už při cestě jsme si všímali, jak 
jsou řeky a potoky rozvodněné. Bohužel pár dnů po výletu začaly 
znovu povodně a opět na místech, jako v roce 2002. Park ve 
Veltrusích byl zaplaven a stavební práce, které probíhaly na zámku 
a v přilehlých budovách, mohou začít znova, protože voda opět 
ničila vše, co jí stálo v cestě. 
Týden po zájezdu jsme měli posezení na hřišti, a i když klobásy, 
které nám připravil Pavel Pokorný, byly vynikající, při vzpomínání na 
momentálně zatopená místa, která jsme navštívili při zájezdu, nám 
bylo smutno. 
Chtěli bychom všem lidem popřát slunečné léto a dětem báječné 
prázdniny. 
 Marie Machová 

 
PUTOVÁNÍ PO ZŘÍCENINÁCH RONOVCE,  
HADRBURKU A RAUBŠTEJNA 
V sobotu 4. 5. jsme se v 8:30 sešli na pohledské návsi, abychom již počtvrté 
putovali za zajímavostmi okolí. Tentokrát byly v plánu nejbližší a nejznámější 
zříceniny. Bohužel již na počátku putování jsme museli čelit značným obtížím. První 
nastala již v pátek před výletem. Celý den totiž vydatně pršelo, nepřestávalo ani 
večer a start podniku tak byl značně ohrožen. V sobotu ráno se situace stabilizovala 
a na návsi se sešlo 15 odvážlivců. Po přepočítání jsme zjistili, že nemáme horského 
vůdce a starostu v jedné osobě, a tedy, že náročné putování nemá kdo vést. Jako 
náhradník jsem byla zvolena já, ale nutno podotknout, že celou dobu byla výprava 
zcela samostatná a vedla se sama, za což ji je třeba pochválit. Jako první cíl byl 
stanoven Ronovec. Jelikož jsme si nechtěli promáchat botky hnedle zezačátku, 
zvolili jsme takzvaný „přechod suchou nohou“ – čili po silnici I. třídy do Rouštán a 
odtud silnicí III. třídy do Ždírce. Nasadili jsme ostré tempo, a tak jsme museli využít ždírecké odpočívadlo naproti rybníku k malé přestávce a 
posilnění (mezičas 9:36). Paní Machová nezklamala a již tradičně zajistila pro výpravu energetickou vzpruhu – bonbóny. Za Ždírcem jsme se 
logicky vydali ke kojetínské výkrmně prasátek a zde se již vedení skupiny ujal pan Jeřábek. Pro ty, kteří se také rozhodnou najít tu správnou 
cestu k Ronovci, máme nabídku této trasy: ihned pod prasečákem směr Břevnice odbočte podle plotu vpravo a poté hnedle vlevo. Dál už 
směřujte celou dobu rovně za nosem, nikde neuhýbejte (ronovecké lesy jsou nesmírně hluboké) a dojdete až ke kýženému cíli. My jsme se 
tedy ještě zastavili u studánky Třech králů, o které věděla část naší výpravy (mezičas 10:27). Stále jsme si drželi ostré tempo, počasí přálo a 
zanedlouho se před námi objevil vodní příkop (prázdný) zříceniny (mezičas 10:54). Na Ronovci proběhla vydatná přesnídávka, focení, čtení 
informačních tabulí. Opět pod vedením pana Jeřábka část výpravy navštívila prastarý obrovský smrk, který roste blízko potoka hnedle pod 
ruinami hradu. Část výpravy zůstala v základním táboře, protože ji bolely nožičky a kyčle. Z Ronovce jsme vyrazili po žluté značce směr 
Břevnice. V průběhu cesty se nic zvláštního nestalo, místy trochu sprchlo, a protože šlo o vlahý májový deštík, nikdo si nestěžoval. Účastníci 
výpravy sem tam prohodili pár slov s domorodci a to jsme se již octli u kolejí břevnického nádraží (mezičas 12:04). Zde jsme překonali 
nejvýznamnější výškový rozdíl výpravy – kopeček od nádraží směrem na Kyjov. Převýšení dalo mnohým zabrat, především proto, že nastal 
čas oběda a slibované občerstvovací zařízení (U Panských) bylo stále v nedohlednu. Pokračovali jsme silničkou do Kyjova, kde nás část 
rodiny paní Sobotkové-Kratochvílové mile uvítala (mezičas 12:23) a dál jsme zvolili cestu na Dvorce. To již část výpravy nasadila velmi ale 
velmi ostré tempo zapříčiněné výše jmenovanými důvody – čili hladem a žízní. Proto jsme se jako vítr prohnali kolem dančí obory, Dvorci, 
přes kopec jsme seběhli do Pohledských Dvořáků a v 13:05 jsme již seděli na židličkách před hospodou. Jenomže bylo zavřeno, a tak se 
potvrdila tvrzení některých účastníků, že v Pohledských otvírají v sobotu až ve 14:00. Než kolem třičtvrtě na dvě přijela paní Bašová (ukázalo 

se, že z pohotovosti), dvě účastnice opustily naše 
znavené řady. Pak však všichni dobili energii, na stole 
se objevila piva či smažený sýr a po 15. hodině, kdy 
jsme si schválně nechali ujet vlak na Pohled, jsme 
opět v dobré náladě mohli vyrazit směr Hadrburk a 
Raubštejn. Vedoucími této části expedice se stali 
manželé Krčálovi, kteří nejlépe znali cestu 
z Pohledských Dvořáků podél řeky k samotě u Petrů. 
Těsně pod lesem na Termesivy, na levé straně jsme 
v podmáčené louce našli místo, kde stával Hadrburk 
(mezičas 15:50). Téměř naproti, na ostrohu za řekou, 
měl stávat bájný Raubštejn, kterému vděčí Rouštany 
za své jméno. Další cíle putování tedy byly dosaženy. 
Přesun do Pohledu byl rychlý. Na lávce přes řeku za 
Anžírovnou jsme si udělali závěrečné vítězné foto a 
rozešli se do svých domovů či na fotbal. Všem 
účastníkům putování patří poděkování za účast, výdrž 
i stoprocentní nasazení. (Martina Bořilová) 
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